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                         Nieuwsbrief 81 - september 2023 

 

 

Vervolg bouwbedreiging Sloterplas 

 

Voor de derde maal heeft de projectgroep 

Osdorpplein laten weten dat de Nota van 

beantwoording op de 150 zienswijzen-

/inspraakreacties over “het project Osdorp-

plein/Meervaart en de aanwijzing beschermd 

stadsgezicht van de oevers” is uitgesteld, nu 

tot november. Dan zal de Nota naar het 

College van Burgemeester en Wethouders 

gezonden worden voor hun besluitvorming. 

Daarna kunnen ook wij de Nota inzien. 

 

Er gaan stemmen op voor meer waardering 

voor de architectuur van de huidige Meer-

vaart. Men zou het gebouw kunnen rekenen 

bij een soort sculpturale architectuur 

(tegenwoordig "ïconisch" genoemd) met als 

voorbeeld het 60 jaar oude Sydney Opera 

House en b.v. het Eye aan het IJ.  

Een gebouw, in het begin (1977) bestemd 

voor de buurt uitgegroeid tot een cultureel 

centrum voor het stadsdeel dat na renovatie 

in 1999 zijn huidige aanzicht heeft gekregen. 

Een gebouw dat de tijdgeest weerspiegelt. 

 

Het Parool 23/9 wijst erop dat er de komende 

jaren waarschijnlijk minder geld van het Rijk 

komt voor de grote steden. 

Dat betekent op z’n minst een versobering 

van de Meervaartplannen, terwijl een groter 

gebouw, volgens de directeur, voor: "een 

mooie gamechanger", een "turning point" zou 

kunnen zorgen en de opstapfunctie beter zou 

kunnen herbergen. (uit de Westkrant).  

Toch is het niet te begrijpen waarom het 

oppervlak dat de huidige Meervaart nu 

inneemt, - met de bibliotheek erbij! die  naar 

het Kunst- en cultuurcentrum het Verhalen-

huis gaat - daarvoor niet groot genoeg zou 

zijn. 

Het in 2013 vastgestelde plan voor renovatie, 

uitbreiding van het theater en uitbreiding met 

een hotel is onbegrijpelijk in de onderste la 

verdwenen. Wordt het niet eens tijd om dit 

plan ten uitvoer te brengen en de Sloterplas 

niet te misbruiken voor een gigantische 

gebouw? 

 

Sloterpark Oost 

 

 
 

-Tegenover Scouting is in de Christoffel 

Plantijngracht een ganzenwering aangebracht 

om de aanplant op de oever een kans te 

geven. 
 

-Update 27 september van de projectleider: 

De afgelopen jaren moesten al veel iepen 

worden gekapt op de Vogeleilanden aan de 

oostzijde van het Sloterpark vanwege de 

iepenziekte. Eén eiland kon tot nu toe nog 

bespaard blijven van bomenkap. Helaas heeft 

de iepenziekte deze zomer daar ook de iepen 

bereikt. Dat betekent dat de gemeente op 

korte termijn alle bomen op dit eiland moet 

gaan kappen, op een aantal soorten na. De 

gemeente houdt daarbij net als vorig jaar 

rekening met de ecologie op het eiland, zoals 

broedende vogels.  

De exacte uitvoeringsdatum is nog niet be-

kend, maar de verwachting is dat deze werk-
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zaamheden in de herfst zullen plaatsvinden. 

 

-Verder is er over de steigers geen nieuws te 

melden. Nog steeds is de projectgroep in 

gesprek met Waternet over de compensatie 

wat niet echt op schiet. 

Reactie VVS: 

In de afgelopen lente/zomer was de vraag uit 

de buurt naar nieuwe steigers groot.  Helaas 

gebeurde er niets. Wij willen Waternet daar-

om aansporen de gemeente snel toestem-

ming te geven de steigers te realiseren. 

 

Sloterpark West  

 

 
Wat gebeurt hier?  

 

Achter deze houten omheining met planten, 

nabij hotel Buiten, staat een proefinstallatie 

van twee containers met technische appara-

tuur, waar door Waternet (het waterschap 

Amstel, Gooi en Vecht) onderzoek wordt ge-

daan naar de invloed van warmtewinning 

(TEO) op levende organismen in de Sloter-

plas. De omheining is er gekomen op verzoek 

van de bewoners, die de containers  van de 

proefinstallatie te lelijk vonden.  

Vanuit de containers zijn buizen gelegd in de 

Sloterparkbadsingel waarmee water uit de 

diepte van de Sloterplas kan worden inge-

nomen. Zie de gele boei in het verlengde van 

de gracht in de plas. De warmte wordt opge-

slagen en het koude water weer terugge-

bracht in de Sloterplas. 

Het onderzoek richt zich op de effecten hier-

van op het waterleven, zoals plankton. Met 

dit inzicht kunnen installaties ontworpen 

worden die omliggende wijken ecologisch 

verantwoord aardgasvrij verwarmen en koe-

len, aldus het waterschap. 

Op 25 september is het startsein gegeven 

voor het onderzoek dat tot circa eind 2026 

gaat duren.  

 

Voor meer informatie zie ook Nieuwsbrief 75, 

78 en 79 en  
https://www.agv.nl/werk-in-uitvoering-teo 

 

 

Hoe koel is dat? 

Wouter van der Wulp 

 

Afgelopen zomer was het af en toe weer echt 

puffen-en-zweten-weer. Ik hoef jullie niet te 

vertellen dat het toen in het Sloterpark 

prettiger toeven was dan in de meeste 

andere delen van de stad. Bomen zijn de 

parasols en airco’s van de steden. Ze houden 

de zon tegen, en koelen extra door water te 

verdampen. Het kan onder een boom wel 12, 

13 graden koeler aanvoelen dan ernaast. 

Maar welke bomen koelen het beste en 

moeten we die vooral aanplanten op de 

warmste stukken stad? 

 

Door de klimaatverandering zullen er steeds 

vaker hittegolven optreden. De TU Delft doet 

daarom onderzoek naar het verkoelende 

effect van bomen in de stad. Amsterdam is 

een van de acht gemeenten die meedoet. Bij 

het onderzoek willen ze vooral kijken naar 

wat de verdamping van de boom bijdraagt 

aan die verkoeling. En op wat voor plek en 

omstandigheid welke boom het beste koelt.  

 

Twee jaar lang gaat er gemeten worden.  

Half juli is meetapparatuur opgehangen in 

zes speciaal geselecteerde Amsterdamse 

bomen. Een linde, berk en plataan in het gras 

en in de verharding. Om goed te kunnen 

meten en vergelijken moesten de bomen 

bovendien los staan. Dat was nog best even 

zoeken om goed vergelijkbare bomen te vin-

den. Maar het Sloterpark bood uitkomst.  

 

 
 

Een linde op de hoek van het Christoffel 

Plantijnpad en de toegangsweg naar het 

https://www.agv.nl/werk-in-uitvoering-teo/
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Watersporteiland, doet mee aan het onder-

zoek. Als je goed kijkt, kun je daar een 

miniweerstation in zien hangen. Nou ja, je 

ziet een soort van opengewerkt busje waarin 

dat meetinstrument zit. Dat meet de tem-

peratuur en luchtvochtigheid in de boom. Met 

een app op hun telefoon kunnen de onder-

zoekers die gegevens uitlezen. Daarmee 

leren ze hoe verdamping door de boom sa-

menhangt met de temperatuur. Maar ze 

willen ook weten hoeveel koeler het onder de 

boom dan in de zon ernaast. Op hele warme 

dagen kun je ze daarom extra metingen zien 

doen. Half oktober zullen de eerste resultaten 

bekend zijn.  

Nieuwsgierig geworden, maar kunt u het 

weerstation niet vinden. Ga nog eens kijken 

als de blaadjes gevallen zijn. Heeft u het wel 

gevonden, en smaakt dat naar meer? In 

Nieuw-West hangen er nog drie, in de Savor-

nin Lohmanstraat, in de Nicolaas Ruyver-

straat en op het De-Grote-Geusplein. 

 

Hoe kun je blauwalg het beste 

bestrijden? 

(gelezen in het universiteitsblad Folia) 

 

Aquatisch bioloog Petra Visser, opleidings-

directeur bij de master Biological Science 

vertelt dat blauwalg al heel lang een pro-

bleem is in de Sloterplas. Zij doet onderzoek 

naar middelen om blauwalg te bestrijden. Zij 

verwacht dat door de klimaatverandering 

blauwalg nog zal toenemen dus is bestrijden 

belangrijk. Ook Waternet doet nog steeds 

onderzoek in de Sloterplas. De quaggamossel 

levert enige winst op in deze strijd maar is 

niet voldoende. 

Een aantal studenten van de UvA deed afge-

lopen zomer onderzoek naar de blauwalg in 

de Nieuwe Meer en de Sloterplas. Het doel 

was: de hoeveelheid blauwalg bepalen op 

verschillende dieptes in de Sloterplas en die 

resultaten vergelijken met de Nieuwe Meer. 

Wat is het verschil in blauwalg tussen die 

twee plassen? 

Ook werd gekeken of er verschil is qua tem-

peratuur tussen verschillende waterlagen. 

In de Nieuwe Meer wordt de blauwalg be-

streden door een bellenblaasinstallatie. Dat 

kost wel f link wat energie. 

Waternet streeft naar een duurzamere op-

lossing door het met verschillende technieken 

voorkomen dat voedingsstoffen zoals fosfaat 

en stikstof de Sloterplas inkomen.  

 

Veel onderzoek in en rond de Sloterplas dus. 

 

 

Verbetering Rondje Sloterplas 

 

Al heel lang hebben we bij het Stadsdeel en 

de Gemeente aangekaart dat het Rondje 

Sloterplas nog verbeterd kan worden als het 

deel van het zwembadterrein (met de speel-

objecten) weer openbaar wordt gemaakt. Het 

Rondje kan daar dan ook langs het water 

lopen. 

Inmiddels heeft het stadsdeel dat idee over-

genomen en vinden er al enige tijd gesprek-

ken plaats met Optisport. Dit deel ontsluiten 

is echter problematisch voor Optisport. Men 

zou het terrein van het Sloterparkbad op een 

ander wijze moeten omheinen voor de 

beveiliging. 

 

Onlangs zijn de al jaren ongebruikte speel-

objecten verwijderd. Maar Optisport heeft nu 

een andere invulling voor dat deel van hun 

terrein bedacht nl. met eigentijdse sport-

objecten. 

 

 
 

Het Rondje Sloterplas zal voorlopig dus niet 

langs het water gelegd kunnen worden. 

Jammer. 

 

Tuinafval 

 

Sommige bewoners brengen hun snoei- en 

ander tuinafval naar het park. Dat geeft niet 

alleen een rommelig beeld, het leidt ook tot 

verrijking van de bodem. Hierdoor gaan de 

stikstof minnende planten zoals brandnetels 

en bramen nog harder groeien en verdringen 

andere vegetatie. 

Op verschillende plekken in de buurt zijn 

tuinkorven voor blad- en snoeiafval ge-

plaatst. De gemeente haalt hier het inge-

zamelde groen op en laat er compost van 

maken. Houd de parken vrij van groenafval 

en breng dit naar de tuinkorven! 
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Bezwaar tegen grote festivals in parken 

 

Om meerdere redenen hebben wij vele malen 

bezwaar gemaakt tegen de grote Dance 

Festivals in ons park. 

Lawaaioverlast, niet geschikt voor een park, 

afsluitingen in de zomer en… vastgesteld 

slecht voor de bodem van het park. 

Afgelopen zomer hebben omwonenden van 

Westerpark enorme overlast gehad van de 

vele festivals daar. En het grootste deel van 

de zomer met een fors beschadigd grasveld 

gezeten. Daar is de maat vol en men bereidt 

acties voor. 

Ze hebben alle Amsterdamse parken bena-

derd en wij hebben aangegeven de acties te 

willen ondersteunen. 

 

Terras restaurant Oeverzicht 

 

 
 

Sinds de zomer is er een groot omheind ter-

ras geplaatst door restaurant Oeverzicht, 

Oostoever 1 naast oude opeen gestapelde 

oude terrastafels. Het terras is zelfs zo groot 

dat een van de  monumentale bankjes beho-

rend bij de lichtmast (verwerkt in ons logo) 

niet meer benut kan worden. Dit grote terras 

sluit ook een groot publiek gedeelte af van 

het platform dat valt onder het gemeentelijk 

beschermd stadsgezicht.   

 

 

Door een van onze bestuursleden is een mel-

ding hiervan gedaan bij de gebiedsmakelaar 

die de melding doorverwees naar de afdeling 

Omgevingsvergunningen Nieuw-West met als 

doel om te kijken of voldaan wordt aan de 

vergunning voor dit enorme terras en hierop 

eventueel te handhaven. 

Het blijkt nu dat er bij onjuistheden in de uit-

voering alleen gehandhaafd zal worden als er 

een off icieel handhavingsverzoek door een 

belangenorganisatie ingediend wordt.   

En het blijkt ook dat een handhavingsverzoek 

een juridisch complexe procedure is met 

termijnen, belanghebbendentoetsing en een 

hoop geld kost. 

Het is teleurstellend dat de gemeente niet wil 

handhaven op basis van meldingen van  be-

langenorganisaties. Dit zet de gemeente  met 

z’n dure juridische procedures tegenover zijn 

georganiseerde inwoners.  

 

Terugblik fietsexcursie naar dorp Sloten 

 

Met een aantal leden hebben we zondag 30 

juli een f ijne  tocht gemaakt naar centrum 

Sloten met vele verhalen door Erik onderweg. 

Wat opviel langs de Sloterweg is de 

verdwijning van de dorpse bebouwing en de 

komst van vele grote nieuwe villa’s, vaak 

twee rijen dik, een soort goudkust 2.0. 

Gelukkig is Sloten nog echt dorps met o.a. 

een leuk verhaal door ene Ben over het 

politiebureautje. Daarna hebben we een 

rondwandeling om de kerk gemaakt en tot 

slot een overheerlijk ijsje genuttigd bij de 

IJshoeve, richting molen. 

Het was weer een gezellige en informatieve 

excursie. Dank aan gids Erik Swierstra! 

 

E-mailadressen 

Hierbij verzoeken wij u, als post-lid, ons uw 

e-mailadres te mailen zodat wij ook tussen-

tijdse mededelingen digitaal kunnen sturen. 

U blijft dus de Nieuwsbrief gewoon per post 

ontvangen.   

 
post@vriendenvandesloterplas.nl  
www.vriendenvandesloterplas.nl 

Burg. Cramergracht 167 – 1064 AM 

Lidmaatschap 5 euro per jaar (minimaal)  

IBAN: NL86INGB0009590123  
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